

Mr. A. E. Ritchie, Under-Secretary of State for External Affairs, will be the Canadian representative at a special meeting of the North Atlantic Council in Brussels on October 5 and 6, to discuss mutual and balanced force reductions in Europe. The meeting, which will be attended by Deputy Foreign Ministers or senior officials of member countries, will review the results of exploratory contacts with the Soviet Union and other interested governments, and consult on substantive and procedural approaches to force reductions. NATO Foreign Ministers, at their regular spring meeting in June, agreed to the holding of this special meeting, in the context of their expressed intention to move as soon as may be practical to negotiations.

He will be accompanied by advisers from the Department of External Affairs and the Department of National Defence.

* * *

M. A. E. Ritchie, Sous-secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, représentera le Canada à une réunion spéciale du Conseil de l'Atlantique Nord, qui aura lieu à Bruxelles le 5 et 6 octobre, pour discuter de réductions mutuelles et équilibrées des forces en Europe. Les vice-ministres des affaires étrangères ou des hauts fonctionnaires des pays-membres qui assisteront à cette réunion, examineront les résultats de contacts exploratoires avec l'Union soviétique et les autres gouvernements intéressés, et se consulteront sur les questions de fond et de procédure à envisager pour la réduction des forces. Les ministres des affaires étrangères de l'OTAN lors d'une session régulière au mois de juin dernier, se sont mis d'accord sur la tenue d'une réunion spéciale faisant suite ainsi à leur intention de passer aux négociations dès que possible.

Il sera accompagné de conseillers du Ministère des Affaires extérieures et du Ministère de la Défense nationale.